
 
 

Debataften om bæredygtig byudvikling i Gentofte 
 
Danmarks Naturfredningsforening (DN) inviterer til debat om Gentoftes bæredygtige 
byudvikling. Det sker 20. november i Byens Hus, hvor der sættes fokus på, hvordan det er 
muligt at kombinere grøn omstilling, god arkitektur, høj æstetisk værdi og øget 
biodiversitet 
 
Gentoftes bymiljøer har stor betydning for borgernes hverdag. Boligernes udformning, 
transportmuligheder og adgang til grønne områder er tre væsentlige faktorer for en bæredygtig 
byudvikling.  
 
I Gentofte Kommunes nye budgetaftale for 2025 - 2026 er der blandt andet lagt vægt på at 
styrke kommunens grønne profil og bæredygtighed.  En renoverings- og arkitekturpris, et 
koncept om New European Bauhaus samt øget fokus på biodiversitet er initiativer, der skal 
være med til at fremme en mere bæredygtig udvikling i Gentoftes forskellige bymiljøer. 
 
Jesper Marcus (C) og Helene Brochmann (F) fra Gentofte Kommunes Byplanudvalg indleder 
og deltager i debatten. 

                                                                  
 
Gentofte Kommunes renoverings- og arkitekturpris skal inspirere borgerne til at skabe og 
bevare byggeri af høj kvalitet, frem for at rive ned. Prisen skal være med til at sætte fokus på 
gode renoveringsprojekter og ny arkitektur i Gentofte.  
 
New European Bauhaus er en fælles europæisk vision for grøn omstilling, der skal føre til 
fremtidens CO2-fri byer. Gentofte Kommune har med anbefalinger fra et opgaveudvalg 
udviklet ”New European Bauhaus” til et koncept for vurdering af projekters grønne og 
æstetiske værdier. Konceptet forventes at sætte et tydeligt grønt aftryk i fremtidige fysiske 
projekter i Gentofte Kommune.  
               

 
 
 
 
 
 
 
 
Alle er velkomne den 20. november kl. 19.30 i Byens Hus, Hellerupvej 24. 
 


